



RECOFTC

ការទប់ស្កាត់និងគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃសហគមន៍

ពង្រឹងការគ្រប់គ្រងរបស់សហគមន៍ក្នុងការគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃ ដើម្បីទទួលបានតំបន់ទេសភាព ដែលមានសុខភាព និងធន់នៅតំបន់អាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក



ព្រឹត្តិប័ត្រគម្រោង

អំពីគម្រោង

គម្រោងការទប់ស្កាត់ និងគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃសហគមន៍ (CBFiM) ជួយសហគមន៍មូលដ្ឋាន និងរដ្ឋាភិបាលនៅក្នុងតំបន់អាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក ក្នុងការកាត់បន្ថយហានិភ័យភ្លើងឆេះព្រៃ ហើយពង្រឹងភាពធន់នៃការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ តាមរយៈការកសាងសមត្ថភាព លើកកម្ពស់ការប្រើប្រាស់បច្ចេកវិទ្យាក្នុងការទប់ស្កាត់ភ្លើងឆេះព្រៃ និងការសម្រួលសម្រួលនៃការចែករំលែកចំណេះដឹងរវាងភាគីពាក់ព័ន្ធ។

RECOFTC ក្នុងភាពជាដៃគូជាមួយទីភ្នាក់ងារសេវាកម្មព្រៃឈើសហរដ្ឋអាមេរិក កំពុងធ្វើការជាមួយដៃគូជាច្រើន ក្នុងប្រទេសដែលសម្បូរជីវៈចម្រុះនៅតំបន់អាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក ដោយចាប់ផ្តើមនៅទីតាំងមួយចំនួនក្នុងប្រទេស ឡាវ ថៃ កម្ពុជា និងវៀតណាម។ ទីតាំងជាក់លាក់ នឹងជ្រើសរើសដោយ ផ្អែកលើប្រវត្តិទេសភាពដែលរងការគំរាមកំហែងដោយភ្លើងឆេះព្រៃ តម្រូវការសហគមន៍ ការប្រើប្រាស់ដីធ្លី និងប្រភេទប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី។

សេចក្តីសង្ខេប



គម្រោងមានរយៈពេលពីរឆ្នាំ ចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃទី០១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដល់ថ្ងៃទី៣០ ខែកញ្ញា ២០២៤



ស្វែងរកបុគ្គលិកនៃភ្លើងឆេះព្រៃ និងឆ្លើយតបទៅនឹងការកើនឡើងកង្វល់នៅថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់តំបន់ អំពីផលប៉ះពាល់នៃភ្លើងឆេះព្រៃលើបរិស្ថាន និងសុខភាពសាធារណៈ



កសាងសមត្ថភាពដល់សហគមន៍ និងមន្ត្រីរដ្ឋាភិបាលក្នុងការគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃ និងសម្របខ្លួនទៅនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ ថៃ និងវៀតណាម



គាំទ្រ និងអនុវត្ត ដែលជាផ្នែកមួយនៃកិច្ចព្រមព្រៀងសហប្រតិបត្តិការ រយៈពេលប្រាំឆ្នាំរវាង នាយកដ្ឋានកសិកម្មនៃ ក្រសួងកសិកម្មសហរដ្ឋអាមេរិក (USDA) និង RECOFTC



recoftc.org/
projects/cbfim



ហេតុអ្វីបានជាគម្រោងនេះមានសារៈសំខាន់សម្រាប់ថ្នាក់តំបន់

ភ្លើងឆេះព្រៃធ្ងន់ធ្ងរកំពុងកំហែងដល់សុខភាពមនុស្ស តាមរយៈការបំពុលខ្យល់ដែលយើងដកដង្ហើម និងការបំផ្លាញព្រៃឈើ ដែលទ្រទ្រង់ជីវភាពរស់នៅ និងជីវចម្រុះនៅក្នុងមូលដ្ឋាន។ ចំនួនភ្លើងឆេះព្រៃនៅក្នុងតំបន់មានការកើនឡើង ស្របនឹងទំហំ និងភាពខ្លាំងក្លារបស់វា។ វិបត្តិនេះ ជំរុញដោយការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងការផ្លាស់ប្តូរការប្រើប្រាស់ដី។ កម្មវិធីបរិស្ថានរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ ព្យាករណ៍ថា កម្ដៅធ្ងន់ធ្ងរនឹងកើនឡើងជាសកលរហូតដល់១៤% នៅឆ្នាំ២០៣០,៣០% នៅឆ្នាំ២០៥០ និង៥០% នៅចុងសតវត្សន៍នេះ។

ដោយសារការប្រែប្រួលអាកាសធាតុទំនងនឹងបង្កើនភាពញឹកញាប់ ក៏ដូចជាភាពខ្លាំងក្លានៃភ្លើងឆេះព្រៃ ដែលចាំបាច់ត្រូវមានដំណោះស្រាយជាបន្ទាន់។ ផលប៉ះពាល់ឆ្លងដែននៃផ្សែង និងអំពូតពីភ្លើងឆេះ បង្ហាញឲ្យយើងឃើញនូវភាពធ្ងន់ធ្ងរ និងវិសាលភាពនៃបញ្ហាជាសកលនេះ។ ភាពមិនប្រក្រតីនៃបរិស្ថាន និងការចុះទន់ខ្សោយនៃសុខភាពសាធារណៈស្ថិតក្នុងចំណោមផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមានជាច្រើននៃភ្លើងឆេះដែលមានរយៈពេលកាន់តែវែង និងកាន់តែញឹកញាប់។ ផ្សែង និងអំពូតពីភ្លើងឆេះព្រៃមានផលប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរដល់សុខភាពប្រជាជន ដូចជា កំណើនអត្រាជំងឺផ្លូវដង្ហើម និងជំងឺសរសៃឈាមបេះដូង និងកំណើនការចូលសម្រាកពេទ្យនៅរដូវកាលដែលមានភ្លើងឆេះ។ ការស្រាវជ្រាវ និងបទពិសោធន៍បានប្រាប់យើងថា ការគ្រប់គ្រងដោយសហគមន៍ គឺមានប្រសិទ្ធភាពដោយពង្រឹងសិទ្ធិពួកគេ ក្នុងការធ្វើសកម្មភាព។

សហគមន៍ជាច្រើនដែល RECOFTC ធ្វើការជាមួយមានហានិភ័យខ្ពស់ចំពោះភ្លើងឆេះព្រៃ និងមានទីតាំងសមស្របសម្រាប់ការសាកល្បងអភិក្រមគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះកម្រិតសហគមន៍ ដើម្បីយកបទពិសោធន៍ទៅប្រើប្រាស់នៅទូទាំងតំបន់។ សហគមន៍នឹងចូលរួមនៅគ្រប់ដំណាក់កាលទាំងអស់ដើម្បីប្រើប្រាស់ចំណេះដឹងរបស់ពួកគេ និងធានាថាគោលនយោបាយ ផែនការ និងការអនុវត្ត ឆ្លុះបញ្ចាំង និងគាំទ្រដល់ការរស់នៅរបស់ពួកគេ។ លើសពីនេះទៀតយើងសង្កត់ធ្ងន់លើការចូលរួមរបស់ស្ត្រី យុវជន និងក្រុមងាយរងគ្រោះដទៃទៀតប្រកប ដោយបរិយាប័ន្ន។

អំពីអភិក្រម

ការទប់ស្កាត់និងគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃសហគមន៍ ជាអភិក្រមមួយដែលឱ្យសហគមន៍ចូលរួមក្នុងការសម្រេចចិត្ត ប្រើចំណេះដឹងក្នុងមូលដ្ឋានរបស់ពួកគេ និងត្រៀមខ្លួនពួកគេសម្រាប់ការទប់ស្កាត់ ការគ្រប់គ្រងនិងការប្រើប្រាស់ភ្លើង។ អភិក្រមគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃនេះ ផ្តល់ឱកាសឱ្យសហគមន៍ធ្វើការសម្រេចចិត្ត ដោយផ្អែកលើតម្រូវការព្រមទាំងកំណត់រូបបំណង និងការអនុវត្តរបស់ពួកគេ នៅក្នុងបរិបទនៃការគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃរួមគ្នា។

គម្រោងនេះប្រើប្រាស់បទពិសោធន៍របស់ RECOFTC ដែលអនុវត្តការគ្រប់គ្រងដោយសហគមន៍។ ការគ្រប់គ្រងដោយសហគមន៍ គឺសំដៅដល់អភិក្រមដែលផ្តល់សិទ្ធិដល់សហគមន៍ក្នុងការគ្រប់គ្រងការពារនិងទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ពីធនធានធម្មជាតិ ដែលពួកគេបានពឹងផ្អែកជាច្រើនជំនាន់មកហើយ។

សកម្មភាពសំខាន់ៗរបស់គម្រោង

គម្រោងការទប់ស្កាត់និងគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃសហគមន៍ ស្វែងរកបុគ្គលិកនៃភ្លើងឆេះព្រៃ និងផលវិបាករបស់វាដល់សង្គម និងអេកូឡូស៊ី ។ សកម្មភាពនានា គឺរៀបចំឡើងដើម្បីឆ្លើយតបនឹងតម្រូវការ និងបញ្ហាប្រឈមរបស់ប្រទេស ខេត្ត និងសហគមន៍។ គម្រោងនឹង៖

ពង្រឹងគោលនយោបាយការទប់ស្កាត់និងគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃសហគមន៍ ការធ្វើផែនការ និងការអនុវត្តតាមរយៈ



ការវាយតម្លៃគោលនយោបាយ ការអនុវត្ត ការយល់ដឹងរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធ សមត្ថភាព និងអាទិភាព



ការកសាងសមត្ថភាពសម្រាប់ការរៀបចំ និងអនុវត្តការទប់ស្កាត់និងគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃសហគមន៍

លើកកម្ពស់ការអភិវឌ្ឍ និងការប្រើប្រាស់បច្ចេកវិទ្យាដែលឆ្លើយតបនិងសហគមន៍តាមរយៈ



ធានាថាឧបករណ៍ និងបច្ចេកវិទ្យាដែលបង្កើតឡើងឆ្លើយតបនឹងតម្រូវការ និងបទពិសោធន៍របស់ សហគមន៍ និងត្រូវបានប្រើប្រាស់យ៉ាងទូលំទូលាយ ដើម្បីគាំទ្រដល់ការគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃ



ជួយសម្រួលដល់ការភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងរវាងអ្នកអភិវឌ្ឍបច្ចេកវិទ្យា និងសហគមន៍



ផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាលដល់សហគមន៍ពីការប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ និងបច្ចេកវិទ្យាថ្មី។

ជួយសម្រួលការចែករំលែកចំណេះដឹងឆ្លងប្រទេស និងរវាងភាគីពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីកែលម្អគោលនយោបាយ និងការអនុវត្តការគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃ



ចងក្រងឯកសារ និងបង្ហាញការអនុវត្តល្អៗ



ជួយដល់សហគមន៍ និងរដ្ឋាភិបាលក្នុងការចែករំលែកនវានុវត្តន៍របស់ពួកគេ



ផ្សារភ្ជាប់សមាគមប្រជាជាតិអាស៊ីអាគ្នេយ៍ (អាស៊ាន) និងអ្នកបង្កើតគោលនយោបាយនានា ដើម្បីរួមគ្នារៀបចំគោលនយោបាយ និងការដំណោះស្រាយឆ្លងប្រទេស។



ផែនការគម្រោង

គម្រោងការទប់ស្កាត់និងគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃសហគមន៍ អនុវត្តផ្នែកតាមកិច្ចព្រមព្រៀងសហប្រតិបត្តិការរយៈពេលប្រាំឆ្នាំរវាងកម្មវិធីសេវាព្រៃឈើអន្តរជាតិនៃក្រសួងកសិកម្មសហរដ្ឋអាមេរិកនិងអង្គការវិទ្យាសាស្ត្រសហរដ្ឋអាមេរិក។ គម្រោងទទួលជំនួយផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុពីបញ្ហាការដ្ឋានសហរដ្ឋអាមេរិកប្រចាំនៅ តំបន់ឥណ្ឌូ- ប៉ាស៊ីហ្វិក (USINDOPACOM) នៃនាយកដ្ឋានការពារជាមួយនិងជំនួយពីទីភ្នាក់ងារសហរដ្ឋអាមេរិកសម្រាប់កិច្ចអភិវឌ្ឍអន្តរជាតិ និងកម្មវិធីសេវាព្រៃឈើអន្តរជាតិនៃនាយកដ្ឋាន កសិកម្មសហរដ្ឋអាមេរិក(USDA)។

ពេលវេលា

ដំណាក់កាលទី១ មានរយៈពេលពីរឆ្នាំ ចាប់ផ្តើមពីថ្ងៃទី០១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដល់ថ្ងៃទី៣០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២៤។



Forest Service
U.S. DEPARTMENT OF AGRICULTURE

ទំនាក់ទំនង

កញ្ញា Marina Tornorsam
អ្នកសម្របសម្រួលគម្រោងប្រចាំតំបន់
ការទប់ស្កាត់និងគ្រប់គ្រងភ្លើងឆេះព្រៃសហគមន៍
marina.tornorsam@recoftc.org,
cbfim@recoftc.org

RECOFTC

ប្រអប់សំបុត្រលេខ ១១១១ ប៉ូស្តិ៍ប្រៃសណីយ៍កាសេតសាត
ទីក្រុងបាងកក ១០៩០៣ ប្រទេសថៃ
ទូរស័ព្ទ៖ +៦៦ (០)២ ៩៤០ ៥៧០០
ទូរសារ៖ +៦៦ (០)២ ៥៦១ ៤៨៨០
info@recoftc.org

@RECOFTC

ម្ចាស់ជំនួយវិទ្យុ



ការងាររបស់វិទ្យុអាចធ្វើទៅបានដោយមានការគាំទ្រពីភ្នាក់ងារសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍន៍និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការស៊ីស (SDC) និងទីភ្នាក់ងារស៊ីសអេតសម្រាប់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិ (Sida)

វិទ្យុ ២០២៣